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1. Opening en welkom 
De vicevoorzitter van de CCD zit de bijeenkomst voor. Hij opent de 
bijeenkomst en heet de leden van het gebruikersplatform welkom.  
 

2. Verslag overleg 14 september 2018 
a. Vaststelling. Er wordt een correctie op het verslag ingebracht. Deze 

wordt verwerkt, waarna het verslag op de website van de CCD wordt 
gepubliceerd. 

b. Stand van zaken punten vorige vergadering. De CCD heeft hiervoor 
een document opgesteld dat is meegestuurd met de vergaderstukken. 
Het gebruikersplatform had geen aanvullende vragen over de inhoud 
van dit document. 
 
Naar aanleiding van dit document is gesproken over het jaarverslag 
van de CCD over 2018. Het gebruikersplatform zou graag, voor 
publicatie van het jaarverslag, de passage over het gebruikersplatform 
willen inzien. De CCD zegt toe het gebruikersplatform deze passage 
toe te sturen. 
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3. Actualiteiten 

-Ton Rijnders heeft eind december 2018 afscheid genomen van de CCD. 
Hij is met ingang van 1 januari 2019 vervangen door Marcel ter Veld. 
  
-Cindy Kunne is de nieuwe voorzitter van het IvD platform. Zij zal vanaf 
nu ook het IvD platform vertegenwoordigen in het gebruikersplatform.  
 
-Het ge bruikersplatform wordt geïnformeerd over de stand van zaken wat 
betreft het expertisekader voor DEC’s. Het doel is om een kader op te 
stellen waarin nadere invulling wordt gegeven aan de in de Wod genoemde 
expertises van DEC leden. In dit kader zou moeten worden beschreven 
welke kennis en ervaring DEC leden in elk geval moeten hebben om een 
specifieke expertise te kunnen vertegenwoordigen in de DEC. Dit kader zal 
vervolgens door de CCD worden betrokken bij de beoordeling van 
wijzigingen in de samenstelling van DEC’s en eventuele nieuwe 
erkenningsaanvragen. Medewerkers van het ondersteunend bureau 
hebben een eerste gesprek gehad met drie door de NVDEC voorgedragen 
vertegenwoordigers van de  DEC’s. Het ondersteunend bureau zal op korte 
termijn de probleemstelling op papier zetten. Daarna zal de werkgroep 
weer samen komen om het vervolg te bespreken.  

 
-Het gebruikersplatform wordt geïnformeerd over de stand van zaken wat 
betreft de nieuwe formulieren. Voor publicatie van de formulieren moet de 
dierproevenregeling worden aangepast. Dit zal gelijktijdig gebeuren met 
onder andere de invoering van de vereenvoudigde procedure. Het 
Ministerie van LNV draagt zorg voor de aanpassing van de 
dierproevenregeling en publicatie in de Staatscourant. Helaas is de 
publicatie verder vertraagd. Het Ministerie heeft de CCD half februari 2019 
laten weten dat 1 april 2019 niet haalbaar is en dat het nu waarschijnlijk 1 
juni 2019 zal worden. 
Het gebruikersplatform vraagt zich af of het wellicht wenselijk is de nog te 
publiceren formulieren nog verder aan te passen voor publicatie. Het is 
immers al weer een tijd geleden dat het voorstel voor aanpassing van de 
formulieren bij het Ministerie is aangeleverd. De CCD ziet op dit moment 
geen aanleiding om nog verdere aanpassingen te doen aan de nieuwe 
formulieren.  

 
-Het 1e Harry Blom Beraad wordt georganiseerd door het NCad en het IvD 
platform. Dit beraad zal plaatsvinden op donderdag 21 maart. 

 
-De handreiking Synthesis of Evidence in proefdieronderzoek is door het 
NCad vastgesteld. De overhandiging aan de CCD zal plaatsvinden tijdens 
het Harry Blom Beraad. Daarna zal de CCD bezien hoe de handreiking 
betrokken kan worden bij de beoordeling van aanvragen.  

 
4. Toelichting aanvragen m.b.t. veehouderij 

De CCD heeft zowel het gebruikersplatform als de NVDEC gevraagd te 
reageren op de Toelichting aanvragen Veehouderij. De CCD heeft van 
allebei een reactie ontvangen. De CCD geeft aan op welke wijze zij het 
document zal aanpassingen naar aanleiding van de ontvangen reacties. Uit 
de toelichting kan worden opgemaakt dat aanvragen met alleen 
economische doelstellingen en aanvragen uitsluitend gericht op 
symptoombestrijding niet zullen worden vergund. Het is echter niet de 
bedoeling om specifieke soorten aanvragen op voorhand uit te sluiten van 
het verkrijgen van een projectvergunning. Voor elke aanvraag maakt de 
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CCD een schade-baten analyse. In het aangepaste document zal de CCD 
aangeven hoe zij deze schade-baten analyse zal maken voor aanvragen 
m.b.t. veehouderij.  
 
Het gebruikersplatform heeft in haar reactie aangegeven dat het er op lijkt 
dat de CCD beoogt te bereiken dat Nederlandse vergunninghouders alleen 
nog in de toekomstige nationale context mogen werken en geen onderzoek 
kunnen uitvoeren dat alleen in internationale context relevant is. De CCD 
geeft aan dat onderzoek gericht op buitenlandse veehouderij niet op 
voorhand wordt uitgesloten. De aanvrager moet net als voor de 
Nederlandse veehouderij de noodzaak van het onderzoek beschrijven. Dan 
kan de CCD een schade-baten analyse maken. Er mogen alleen geen 
dierproeven worden uitgevoerd als er een alternatief is waarbij 
dierproeven niet nodig zijn. Voor projecten gericht op het ontwikkelen en 
op de markt brengen van medicijnen betekent dit dat de CCD de Europese 
regelgeving als kader neemt. Dit uitgangspunt geldt dus ook voor 
aanvragen m.b.t. veehouderij. 

  
De CCD licht toe dat het document na de bijeenkomst van het 
gebruikersplatform zal worden aangepast en gepubliceerd op de website 
van de CCD. Iedereen wordt dan in de gelegenheid gesteld te reageren op 
de tekst. Indien nodig zal het document daarna nog worden aangepast. De 
CCD zal in elk geval op de website aangeven hoe zij de verschillende 
reacties heeft benut. Tot slot zal met de DEC’s nog een aparte workshop 
worden georganiseerd voordat het document wordt vastgesteld. Deze 
workshop zal met name gericht zijn op implementatie van het 
uitvoeringsbeleid van de CCD. 
 

5. Stand van zaken Wob 
De CCD informeert het gebruikersplatform over de uitspraak van de Raad 
van State van 13 februari 2019. De CCD heeft, naar nu blijkt, terecht de 
informatie over de identiteit van een vergunninghouder en DEC in verband 
met het belang van het voorkomen van onevenredige benadeling (de vrees 
voor dierenrechtenactivisme) geweigerd.  
Het gebruikersplatform wordt ook geïnformeerd over een door de CCD 
genomen beslissing op bezwaar ‘misbruik van recht’.   
 
De CCD informeert het gebruikersplatform over de  

6. Jaarlijkse terugkoppeling CRO voorwaarde 
In sommige projectaanvragen zijn details over te testen stoffen of 
handelingen niet vooraf bekend. In dat geval wordt veelal de aanvraag 
door de CCD vergund, voorzien van de zogenaamde ‘CRO-voorwaarde’. 
Deze voorwaarde verplicht de aanvrager om elk jaar een terugkoppeling 
te sturen aan de CCD met een overzicht welke experimenten zijn 
uitgevoerd met welke stoffen, welke dieren en welk ongerief. Hiermee kan 
de CCD de uitgevoerde dierproeven monitoren en eventueel aan de 
vergunning nieuwe voorwaarden verbinden en gestelde voorwaarden 
wijzigen of intrekken. De CCD informeert het gebruikersplatform over de 
terugkoppelingen die de CCD heeft ontvangen over de periode 2017 en de 
wijze waarop de CCD deze heeft afgehandeld. De CCD heeft de ontvangen 
terugkoppelingen benut om haar beleid wat betreft de toepassing van de 
CRO-voorwaarde te evalueren. De CCD heeft besloten de CRO-voorwaarde 
te handhaven, maar deze wel gerichter in te zetten. Voor de volledige 
beoordeling is het van belang dat helder is wat de doelstellingen van een 
aanvraag zijn (baten), of de doelstellingen haalbaar zijn, wat onderzocht 
wordt (zoals beschrijving ziektebeelden, type therapie en type stof) 
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(strategie) en welke handelingen de dieren ondergaan (schade). Indien dit 
niet het geval is, kan de  aanvraag niet volledig beoordeeld worden. Om 
dergelijke CRO aanvragen toch te kunnen vergunnen zal de CRO-
voorwaarde ook in de toekomst toegevoegd aan de vergunning. Naar 
aanleiding van dit besluit is bij een aantal vergunningen de CRO-
voorwaarde ingetrokken of aangepast zodat de aanvrager minder 
gegevens hoeft terug te koppelen. De DEC’s zullen een terugkoppeling 
ontvangen over de afhandeling van de terugkoppelingen. Indien het voor 
aanvragers niet duidelijk is waarom de CRO-voorwaarde bij een specifieke 
aanvraag gehandhaafd blijft, kunnen zij hierover ter informatie contact 
opnemen met het ondersteunend bureau van de CCD. 
 

7. Jaarplan 2019 
De CCD heeft haar jaarplan voor 2019 bij de vergaderstukken gevoegd. 
Hierover waren geen opmerkingen.  
 

8. Werkafspraken, volgende vergadering 
Het volgende overleg met het gebruikersplatform zal in het derde kwartaal 
van 2019 plaatsvinden. De datum wordt nog gecommuniceerd. 
 
Het gebruikersplatform vraagt zich naar aanleiding van de EU rapportage 
af of de wijze waarop Nederland omgaat met fok en registratie van 
transgene dieren wel conform de Europese Regelgeving is. De CCD zegt 
toe dit uit te zoeken en dit de volgende keer te agenderen.  
 
Het gebruikersplatform verzoekt de CCD de Beoordeling achteraf te 
agenderen voor de volgende bijeenkomt.. Het gebruikersplatform zou over 
de eerste beoordelingen achteraf graag een terugkoppeling ontvangen.  

 
Voor de volgende bijeenkomst van het gebruikersplatform zal de CCD 
weer een document ‘Stand van zaken punten vorige vergadering’ opstellen 
en meesturen met de vergaderstukken.  
 
Er wordt gesproken over een mogelijke andere opzet voor de verslagen 
van het  gebruikersplatform.  
 
Sluiting 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de 
bijeenkomst. 

 


